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Protokół Nr 47/2023 

posiedzenia Komisji  Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny  i Sportu Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

z 21 sierpnia 2023 r. 

początek, godz. 12.00,  

 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji, p. Zbigniew Homza stwierdzając kworum otworzył   

posiedzenie  Komisji  Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego, a następnie powitał Członków Komisji oraz 

pozostałych uczestników posiedzenia.  

 

Obecni Członkowie Komisji:  

 

Zbigniew Homza - Wiceprzewodniczący Komisji,  

Jolanta Andruszkiewicz, 

Sylwia Jaskulska, 

Julian Osiecki, 

Marcin Kuchciński, 

Jolanta Szulc, 

Bożenna Ulewicz. 

 

Nieobecni członkowie Komisji: 

 

Tadeusz Politewicz – Przewodniczący Komisji.  

 

Goście:  

 

Andrzej  Zakrzewski –  Dyrektor   Warmińsko – Mazurskiego  O/ Wojewódzkiego  NFZ                            

w Olsztynie,  

Joanna Dorota Eljasiak – Z-ca Dyrektora ds. Służb Mundurowych Warmińsko-Mazurskiego 

O/Wojewódzkiego NFZ w Olsztynie,  

Leszek Dowgiałło –  Specjalista od resocjalizacji   i profilaktyki społecznej, streetworker, 

Aleksander Szulc – członek Młodzieżowego Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 

 

2. Proponowany porządek posiedzenia: 

Wiceprzewodniczący Komisji, p. Zbigniew Homza poprosił o zatwierdzenie porządku 

posiedzenia. Za przyjęciem  porządku obrad głosowało - 7 członków komisji, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. Po przeprowadzonym głosowaniu porządek obrad kształtował się 

następująco: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Problemy psychiatrii dziecięcej w województwie warmińsko-mazurskim.                  

4. Zaopiniowanie materiałów na LII sesję Sejmiku:  
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  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Regulaminu przyznawania stypendium 

studentom kształcącym się na kierunku lekarskim.  

 Zaopiniowanie  projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego Szpitala 

Rehabilitacyjnego dla Dzieci w Ameryce.  

 Zaopiniowanie  projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej 

Wojewódzkiego Specjalistycznego Szpitala Dziecięcego im. prof. dr. Stanisława 

Popowskiego w Olsztynie.  

 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVIII/701/23 Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 28 marca 2023 roku w sprawie określenia 

zadań Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego finansowanych ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2023. 

5.   Sprawy różne.  

6.   Przyjęcie protokołu 46/2023 z posiedzenia Komisji z dnia 19.06.2023 r.  

7.   Zakończenie posiedzenia.  
 

3. Problemy psychiatrii dziecięcej w województwie warmińsko-mazurskim.                  

 

Dyrektor Warmińsko-Mazurskiego O/Wojewódzkiego NFZ w Olsztynie, p. Andrzej 

Zakrzewski  korzystając z prezentacji multimedialnej przedstawił mapę z rozmieszczeniem 

świadczeniodawców z zakresu opieki psychiatrycznej dla dzieci i młodzieży w województwie 

warmińsko-mazurskim. Następnie omówił dane dotyczące ilości ośrodków środowiskowej 

opieki psychologicznej i psychoterapeutycznej  dla dzieci i młodzieży  - I poziomu 

referencyjnego,  których w województwie funkcjonuje 12.  Dodał, iż Centrum Zdrowia 

Psychicznego dla Dzieci  i Młodzieży – Poradnia Zdrowia Psychicznego, który  stanowi  II 

poziom i obecnie działają dwa centra (Olsztyn i Giżycko). Natomiast  Ośrodek 

Wysokospecjalistyczny Całodobowej Opieki Psychiatrycznej stanowi III poziom referencyjny, 

(1 szpital), tj. Wojewódzki Zespół Lecznictwa Psychiatrycznego w Olsztynie.  Kontynuując 

przedstawił dane dotyczące finansowania  opieki psychiatrycznej  dla dzieci i młodzieży w 

latach 2022 - 2023.  W dalszej części omówił dodatkowe  finansowanie opieki psychiatrycznej 

dla dzieci i młodzieży z funduszu medycznego. Przypomniał uczestnikom posiedzenia, iż 

system opieki psychiatrycznej przechodzi z systemu rozdrobnionych oddziałów do systemu 

centrów opieki I,II,III poziomu, czyli zintegrowanego systemu opieki psychiatrycznej. W 

dalszej części wystąpienia podał ilość personelu medycznego sprawującego opiekę 

psychiatryczną nad dziećmi i młodzieżą ( stan na 31.07.2023, tj.  182 osoby ). Na zakończenie 

przedstawił plany uruchomienia  Centrum Opieki Psychiatrycznej dla Dzieci i Młodzieży w 

Szpitalu Rehabilitacyjnym dla Dzieci w Ameryce. Poinformował, iż do  końca 2023 roku 

powstanie tam Ośrodek Środowiskowej Opieki Psychologicznej  i Psychoterapeutycznej dla 

Dzieci i Młodzieży – I poziomu referencyjnego. W trakcie roku 2024 powstanie także  Centrum 

Zdrowia Psychicznego dla Dzieci i Młodzieży – Poradnia Zdrowia Psychicznego – II poziomu 

referencyjnego natomiast na przełomie 2023/2024 planowane jest uruchomienie Oddziału 

Psychiatrycznego dla Dzieci i Młodzieży.  

 

Kolejno, Dyrektor Zespołu Lecznictwa Psychiatrycznego w Olsztynie, p. Iwona Orkiszewska 

przedstawiła prezentację dotyczącą ochrony zdrowia psychicznego dzieci i młodzieży                               

w Wojewódzkim Zespole Lecznictwa Psychiatrycznego w Olsztynie. W pierwszej kolejności 
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omówiła ośrodki działające w ramach szpitala w I, II i III poziomie referencyjnym. 

Poinformowała, iż nowy Ośrodek Środowiskowej Opieki Psychologicznej dla Dzieci                                 

i Młodzieży, który działa od stycznia br. w I półroczu przyjął 209 pacjentów oraz udzielono 

822 porad. W poradni zdrowia psychicznego, gdzie świadczenia udzielane są przez lekarzy 

psychiatrów, psychologów oraz psychoterapeutów  liczba porad zwiększyła się na przestrzeni 

ostatnich 3 lat. Dodała, iż jednym z większych problemów jest dotarcie do środowiska 

domowego dzieci z problemami, ponieważ w ocenie psychologów dziecko samo nie choruje 

tylko choruje rodzina i dotarcie do środowiska domowego stanowi ważny element. 

Kontynuując Dyrektor  podkreśliła, iż występują problemy z kadrą lekarską, co powoduje  

kolejki do Centrum Zdrowia Psychicznego, które obecnie  wynoszą około 98 dni. Wspomniała, 

iż aby zmniejszyć kolejki  posiłkują się lekarzami rezydentami. Kolejno przedstawiła 

zestawienie  z oddziału  psychiatrycznego dla dzieci i młodzieży prezentując liczbę przyjętych 

oraz leczonych pacjentów, procent wykorzystania miejsc, ilość wykonanych osobodni  oraz 

średni czas pobytu w latach  2021 -2022 oraz w I półroczu 2023.  W dalszej części wystąpienia  

przedstawiła zestawienie dotyczące najczęstszych objawów z jakim zgłaszają się dzieci                                  

i młodzież do poradni zdrowia psychicznego tj. lęki i fobie, depresje i zaburzenia nastroju, 

uzależnienia, traumy itp. Poinformowała, iż wzrost finansowania ze strony NFZ-u przedkłada 

się na oczekiwanie kadry medycznej i pozostałych pracowników dotyczącej wzrostu 

wynagrodzeń. Dodała, iż na bieżąco prowadzą procesy rekrutacji namawiając psychologów i 

psychoterapeutów do  współpracy ze szpitalem. Kolejno zwróciła uwagę na system rezydencki 

i podkreśliła, że  centralizacja zarządzania miejscami rezydenckimi stanowi problem. Dyrektor   

podała przykład, iż  lekarz rezydent z Olsztyna trafia na południe Polski natomiast lekarz 

rezydent z Warszawy trafia do Olsztyna, który od początku deklaruje, iż nie będzie tu pracować 

na stałe. Podkreśliła, iż ścisłe współpracują z dyrekcją warmińsko-mazurskiego oddziału                    

NFZ  ws. miejsc rezydenckich, których obecnie posiadają  3 i otrzymali akceptację na kolejne 

3 miejsca. 

 

Dyrektor Wojewódzkiego Szpitala Rehabilitacyjnego dla Dzieci w Ameryce, p. Roman 

Lewandowski przedstawił koncepcję realizacji projektu pn.: „Sygnał Pierwszy-Sygnał Ostatni” 

Budowa „Północnego Centrum Psychiatrii Dziecięcej”. W pierwszej kolejności omówił 

planowane struktury Centrum informując, iż  w skład centrum wejdą: Ośrodek 

Wysokospecjalistycznej Całodobowej Opieki Psychiatrycznej – III poziomu referencyjnego 

oraz Centrum Zdrowia Psychicznego dla Dzieci i Młodzieży – II poziomu referencyjnego. 

Dodatkowo planowane są poradnie: poradnia dla dzieci autystycznych, poradnia leczenia 

zaburzeń zachowania oraz  poradnia psychologiczno-pedagogiczna. Ponadto w skład Centrum 

wejdzie  Ośrodek Środowiskowej Opieki Psychologicznej  i Psychoterapeutycznej dla Dzieci    

i Młodzieży – (I poziom referencyjny) oraz przyszpitalna szkoła podstawowa                                                    

i ponadpodstawowa. Kolejno przedstawił lokalizację centrum, które będzie usytuowane                             

w pobliżu obecnego budynku szpitala. Dodał, iż Wojewódzki Szpital Rehabilitacyjny  nie jest 

właścicielem ww. działki, tylko Lasy Państwowe. Wyjaśnił, iż nastąpi zamiana działek 

pomiędzy Zarządem Województwa a Lasami Państwowymi. Kontynuując przedstawił etapy 

realizacji poszczególnych działań proceduralnych. W dalszej części omówił koszty budowy 

centrum oraz koszty budowy parkingu dla pacjentów i pracowników. Dodał, iż istnieje 
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możliwość wcześniejszego uruchomienia psychiatrii dziecięcej ( I połowa 2024) przy  

relatywnie niewielkich kosztach, o ile uda się zatrudnić dodatkowych lekarzy. W tym celu 

planują przenieść oddział alergologiczny do starego pawilonu oraz opróżnić część pomieszczeń 

zajmowanych przez administrację i dostosować te pomieszczenia do wymogów psychiatrii.                     

Dodał, iż w tym celu należy dostosować szkołę przyszpitalną do nauki dzieci                                                       

z problemami  psychicznymi. Poinformował, iż w celu wygospodarowania dodatkowych sal 

wykonali nadbudowę w już istniejącym pawilonie.  

  

Specjalista od resocjalizacji  i profilaktyki społecznej, streetworker, p Leszek Dowgiałło 

powiedział, iż na co dzień zajmuje się problemami młodzieży. Kontynuując przedstawił 

statystyki dotyczące prób samobójstw wśród dzieci i młodzieży  za rok 2022 .  Podkreślił, iż 

brakuje skutecznej profilaktyki prowadzonej wśród młodzieży. Dodał, iż  z praktyki wie, że 

dużo prób samobójczych ma miejsce w szkołach,  natomiast najwięcej takich prób  odnotowuje 

się  w soboty. Podkreślił, iż w szkołach problemem jest brak wykwalifikowanej kadry  i nie 

każdy nauczyciel jest w stanie podjąć interwencję. Według badań  prowadzonych przez 

Gdański Ośrodek Badawczy, tylko 35 % nauczycieli zapewniło, iż wie jak postępować  w 

skrajnych sytuacjach, natomiast 78% wyraziło chęć szkolenia się w tym zakresie. Kolejno 

omówił przykłady niewłaściwych zachowań wśród dzieci. Jego zdaniem należałoby zwiększyć 

nakłady na profilaktykę oraz wprowadzić większą  kontrolę tzw. budżetu korkowego  ( aby 

zbyt duże środki nie były przekazywane na imprezy masowe). Ponadto istotne jest zwiększenie   

zasięgu  platform szkoleniowych. Kontynuując poinformował również  o działających                             

w  gminnych telefonach zaufania dla dzieci i młodzieży. W dalszej części prelekcji odniósł się 

do jakości kształcenia psychologów i psychoterapeutów, socjologów  (kształcenie zdalne, które 

trwa  2 lata i osoba uzyskuje tytuł magistra psychologii). 

 

Wiceprzewodniczący Komisji poinformował, iż Młodzieżowy Sejmik Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego podjął jednogłośnie uchwałę ws. apelu dotyczącego zdrowia 

psychicznego młodzieży. 

   

Członek Młodzieżowego Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego, p. Aleksander 

Szulc odczytał Apel Młodzieżowego Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

dotyczący zdrowia psychicznego młodzieży  z dnia 27 kwietnia 2023 r. Poinformował, iż  apel 

został przesłany do najważniejszych instytucji państwowych i innych organizacji 

młodzieżowych, aby jak najwięcej osób dowiedziało się, jaki problem dotyka młodzież. Dodał, 

iż apel został poparty przez młodzieżową radę miasta Elbląg, której jest wiceprzewodniczącym.    

 

Wiceprzewodniczący Komisji, p.  Zbigniew Homza zapytał, czy  telefon zaufania dla dzieci                                  

i młodzieży funkcjonuje na terenie całego kraju. Kolejno zapytał,                                                             

czy w Olsztynie działa olsztyński telefon zaufania. 

Profilaktyk Społeczny, pedagog  p. Leszek Dowgiałło poinformował, iż telefon działa na 

terenie całego kraju natomiast, dodzwanialność wynosi 30% (ze względu na zajętość).  Dodał, 

iż brakuje środków na większą ilość operatorów wsparcia. W tym celu w ramach profilaktyki 

uruchomiono przy gminnych komisjach rozwiązywania problemów alkoholowych, gminne 
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telefony zaufania, w celu większej dostępności dla mieszkańców gmin. Rekomenduje telefony 

zaufania na terenie danej gminy i miasta, ponieważ można szybciej uzyskać połączenie                               

i porady, przynosząc dobre efekty. 

 

Dyrektor Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej, p. Katarzyna Koplińska dodała, iż w roku 

bieżącym nie złożono wniosku o dofinansowanie  olsztyńskiego telefonu zaufania. 

 

Radny Julian Osiecki zapytał, gdzie zamieszczone są numery telefonu zaufania. 

 

Profilaktyk Społeczny, pedagog p. Leszek Dowgiałło wyjaśnił, iż numer znajduje się na 

prywatnych stronach, na Facebooku, w szkołach, przychodniach oraz poradniach. Dodał, iż 

bardzo ważną rzeczą jest właściwy  proces komunikacji. Kolejno poparł inicjatywę sejmiku 

młodzieżowego dotyczącą powołania rzecznika praw ucznia. 

 

Radna Bożenna Ulewicz dodała, iż nie pojawiła się informacja  o roli kościoła i księży oraz 

udzielaniu przez nich wsparcia duchowego. 

 

Profilaktyk społeczny, pedagog p. Leszek Dowgiałło powiedział, iż małych środowiskach 

osoba duchowna jest bardzo dużym wsparciem dla osób z problemami. Podkreślił, iż 

należałoby w tym zakresie kształcić księży. 

  

Radna Jolanta Andruszkiewicz pochwaliła organizację posiedzenia Komisji za właściwy dobór 

prelegentów. Kolejno zapytała  Dyrektora Warmińsko-Mazurskiego   O/ Wojewódzkiego NFZ, 

czy w przekazywanych środkach na leczenie znajdują się  również środki na profilaktykę. W 

dalszej części wystąpienia odniosła się do posiedzenia Komisji na którym były przedstawiane 

e-zagrożenia. Kolejno zapytała o termin realizacji inwestycji budowy  „Północnego Centrum 

Psychiatrii Dziecięcej”.  

 

Dyrektor Warmińsko-Mazurskiego O/Wojewódzkiego NFZ w Olsztynie, p. Andrzej 

Zakrzewski  wyjaśnił, iż finansowany jest I poziom referencyjny, ponieważ tam pracują 

psycholodzy i terapeuci natomiast gabinety szkolne nie są finansowane przez NFZ                                          

i finansowanie pozostaje w kompetencji Ministerstwa Edukacji. Zgodził się ze stwierdzeniem, 

iż problemy dzieci i młodzieży często  wynikają z  zachowań rodzinnych. Podkreślił, iż problem 

wymaga pochylenia się wszystkich instytucji współpracujących.  

 

Dyrektor Roman Lewandowski poinformował, iż przewiduje termin oddania do użytku obiektu  

na  przełomie 2027/2028. Natomiast obecnie jest prowadzone poszukiwanie  kadry. 

 

Radna Jolanta Andruszkiewicz dodała, iż obawia się, że przez okres 5 lat, kiedy oddadzą 

Centrum do użytku, to wówczas  skala zagrożeń może być inna i potrzebny będzie inny profil 

działalności.  
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Dyrektor, p. Andrzej Zakrzewski  dodał, iż zadanie dotyczące psychiatrii dziecięcej  można 

skoncentrować pod nadzorem jednej instytucji. Kolejno odniósł się do inicjatywy telefonu 

zaufania w gminach i dodał, iż jest zwolennikiem jednego ogólnopolskiego telefonu zaufania. 

Wskazał, że w tym celu należałoby zatrudnić więcej operatorów telefonu wsparcia. 

 

Radna Bożenna Ulewicz odniosła się do statystyki dotyczącej samobójstw w państwach 

europejskich, w której to  Polska zajmuje 10 miejsce pod względem wskaźnika liczby 

samobójstw. Podkreśliła, iż jedną z przyczyn jest galopujący rozwój cywilizacyjny jednak 

rozrzut wskaźnika w niektórych państwach jest nieracjonalny i  zapytała z czego to wynika.  

Zapytała również, jakie czynniki mają wpływ na większą liczbę samobójstw                                      

w poszczególnych państwach. 

 

 Dyrektor Roman Lewandowski powiedział, iż według prowadzonych badań czynnik są różne, 

np. w Korei Południowej presja społeczna na sukces, poprawa urody, itp.  

 

Dyrektor Iwona Orkiszewska dodała, iż  należałoby dotrzeć do badań naukowych mówiących 

o tym, dlaczego inne kraje mają inną dynamikę samobójstw niż Polska. Poinformowała, iż na 

oddziale szpitalnym  jest większa liczba młodzieży powyżej 13 roku życia  po próbach 

samobójczych, stanowi ona około 80-90%. Młodzież zazwyczaj jest po rozmowach                                  

z psychologiem szkolnym, gdzie artykułuje chęć popełnienia samobójstwa i należy się 

zastanowić, czy psycholog jest na tyle przygotowany do pracy klinicznej, że może ocenić, czy 

próby słowne przekształca się w czyny i czy ten młody człowiek powinien trafić na oddział 

szpitalny, czy powinien być zaopiekowany przez psychologa w obszarze szkoły. Podkreśliła, 

iż oddział szpitalny jest ostatnim elementem udzielania pomocy dla dzieci i młodzieży. Jej 

zdaniem młody człowiek powinien uzyskać pomoc na wcześniejszych etapach.  

 

Dyrektor Roman Lewandowski podał przykład, jak w Wielkiej Brytanii działa system pomocy 

psychologiczno- psychiatrycznej. 

 

Radny Julian Osiecki podkreślił,  iż temat jest bardzo ciekawy i należy go kontynuować.                         

W tym celu zgłosił wniosek, aby zorganizować posiedzenie Komisji  w szpitalu. 

 

Radna p. Jolanta Szulc zawnioskowała, aby dyrektorzy szpitali przedstawili swoje problemy, 

aby Radni mogli im pomóc.  

 

Dyrektor Iwona Orkiszewska dodała, iż  należałoby zmienić system zatrudniania rezydentów,   

ponieważ  po zakończeniu praktyk podejmują pracę wyłącznie w gabinetach prywatnych.  

 

Pełnomocnik Marszałka ds. Młodzieży, p.  Monika Łączyńska-Boguska dodała, iż temat 

profilaktyki jest bardzo ważny. Kolejno  poinformowała, iż przedstawiciele Młodzieżowego 

Sejmiku spotkali się z Warmińsko-Mazurskim Kuratorem Oświaty i zaapelowali o powołanie  

Wojewódzkiego Rzecznika  Praw Uczniów. Dodała, że do dnia dzisiejszego nie otrzymali 

odpowiedzi w tym zakresie . Wskazała, iż z Ministerstwa Edukacji  oraz z Ministerstwa 
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Zdrowia również  nie otrzymali odpowiedzi na  ww. apel. Kontynuując potwierdziła, iż 

większość prób samobójczych wśród młodzieży wynika z problemów szkolnych. 

Radna Bożenna Ulewicz zobowiązała się zapytać Warmińsko-Mazurskiego Kuratora Oświaty 

o odpowiedź na ww. apel. 

 

4. Zaopiniowanie materiałów na LII sesję Sejmiku:  

 

Wiceprzewodniczący Komisji, p. Zbigniew Homza przeszedł do omawiania punktu 

zaopiniowanie materiałów na LII sesję Sejmiku. 

 

  Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Regulaminu przyznawania stypendium 

studentom kształcącym się na kierunku lekarskim.  
 

Dyrektor Departamentu Zdrowia, p. Łukasz Łukaszewski przedstawił projekt  uchwały                           

w sprawie Regulaminu przyznawania stypendium studentom kształcącym się na kierunku 

lekarskim, informując, iż  wysokość stypendium wyniesie 2 500 zł/miesięcznie przez okres                     

9 miesięcy.  W dalszej części przedstawił kryteria  przyznania świadczenia.  Studenci   kierunku 

lekarskiego, którym przyznano ww. stypendium zobowiązują się do odbycia jednej deficytowej 

specjalizacji w podmiocie leczniczym dla którego Województwo Warmińsko-Mazurskie jest 

organem tworzącym.       

 

Radna Jolanta Szulc  zapytała, czy okres   rezydentury jest zaliczany  do odpracowywania. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji, p. Zbigniew Homza zapytał o minimalny okres odpracowania 

ww. stypendium.  

 

Dyrektor Departamentu Zdrowia, p. Łukasz Łukaszewski poinformował, iż student musi 

odpracować okres, za który pobierał stypendium. 

 

Zdaniem Wiceprzewodniczącego Komisji ten okres jest zbyt krótki i w ten sposób nie zatrzyma 

się młodych lekarzy w województwie. 

 

Radna Jolanta Szulc dodała, iż kwota 2500 zł po rezydenturze nie jest atrakcyjna. 

Zawnioskowała o wyższą kwotę i zaproponowała wydłużyć okres pracy po rezydenturze do 3 

lat.  

 

 Dyrektor Departamentu Zdrowia, p. Łukasz Łukaszewski stwierdził, iż w innych 

województwach kwota stypendium oraz okres pracy  są podobne. Dodał, iż lista specjalizacji 

zostanie zamieszczona wraz z ogłoszeniem o  stypendium. Poinformował, iż spośród studentów 

medycyny, którzy kończą w danym roku Uniwersytet Warmińsko-Mazurski tylko 5% 

deklaruje, że chce podjąć specjalizację w Olsztynie. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji, p. Zbigniew Homza zarządził głosowanie.  Za głosowało  4 

członków komisji, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 

                                                             Uchwała Komisji stanowi załącznik nr 1  
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 Zaopiniowanie  projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego Szpitala 

Rehabilitacyjnego dla Dzieci w Ameryce.  
 

Dyrektor Wojewódzkiego Szpitala Rehabilitacyjnego dla Dzieci w Ameryce, p. Roman 

Lewandowski poinformował, iż zmiana statutu placówki polega na zwiększeniu liczby 

zastępców z jednego do dwóch i  wynika to z potrzeby zwiększenia nadzoru nad inwestycją 

„Budowa Północnego Centrum Psychiatrii Dziecięcej”. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji, p. Zbigniew Homza zarządził głosowanie.  Za głosowało  6 

członków komisji, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

                                                             Uchwała Komisji stanowi załącznik nr 2  

 

 Zaopiniowanie  projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady 

Społecznej Wojewódzkiego Specjalistycznego Szpitala Dziecięcego                                                 

im. prof.  dr Stanisława Popowskiego w Olsztynie.  

 

Dyrektor Departamentu Zdrowia, p. Łukasz Łukaszewski wyjaśnił, iż wprowadzona  zmiana 

dotyczy możliwości obradowania i podejmowania uchwał  Rady Społecznej w trybie zdalnym. 

Wiceprzewodniczący Komisji, p. Zbigniew Homza zarządził głosowanie.  Za głosowało  6 

członków komisji, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

                                                             Uchwała Komisji stanowi załącznik nr 3  

 

 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVIII/701/23 

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 28 marca 2023 roku 

w sprawie określenia zadań Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w roku 2023. 

 

Dyrektor Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej, p. Katarzyna Koplińska  poinformowała 

o przesunięciu środków w związku z rezygnacją Powiatu  Iławskiego z przyznanego 

dofinansowania. Natomiast miasto Giżycko po przeprowadzonym przetargu  zmniejszyło 

wartość planowanego zadania,  w związku z powyższym zachodzi potrzeba zagospodarowania 

kwoty 307 140,00 zł na realizację innych zadań samorządu województwa tj. na Zakłady 

Aktywności Zawodowej   (9 ZAZ), które zawnioskują o dodatkowe środki. 

 

Radna Bożenna Ulewicz zapytała, czy PFRON wie o tego rodzaju cesjach finansowych.  

 

Dyrektor Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej, p. Katarzyna Koplińska  wyjaśniła, iż 

mają taką możliwość i nie muszą pytać PFRON o zgodę. Natomiast pod koniec roku 

przedstawiają PFRON-owi  całkowite rozliczenie środków, które otrzymali.  
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Wiceprzewodniczący Komisji, p. Zbigniew Homza zarządził głosowanie.  Za głosowało  6 

członków komisji, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

                                                               Uchwała Komisji stanowi załącznik nr 4 

  

5. Sprawy różne. 

Spraw różnych nie było. 

6.   Przyjęcie protokołu 46/2023 z posiedzenia Komisji z  19.06.2023 r.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji, p. Zbigniew Homza zarządził głosowanie nad protokołem                            

nr 46/2023 z 19.06.2023 r .  Za głosowało  4 członków komisji, przeciw – 0,                      

wstrzymało się – 2. 

 

7.   Zakończenie posiedzenia.  
 

 Po wyczerpaniu porządku obrad Wiceprzewodniczący Komisji zakończył posiedzenie Komisji 

w dniu 21.08.2023 r. 

 

 

 

 

 

          Wiceprzewodniczący Komisji  

 

 

           Zbigniew Homza  
 

 

 

 

 

Protokołowała: 

 

Mirosława Baran-Styczyszyn 
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Załącznik Nr 1 

do Protokołu Nr 47/2023 

 posiedzenia Komisji 

Ochrony Zdrowia,  

  Polityki Społecznej,  

  Rodziny i Sportu, 

 21.08.2023 r 

 

Uchwała Nr 47/109/23 

Komisji Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu  

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

z dnia 21 sierpnia  2023 r. 

 

opiniująca projekt uchwały w sprawie Regulaminu przyznawania 

stypendium studentom kształcącym się na kierunku lekarskim.  

 

Na podstawie § 31 pkt. 2 Statutu Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

(Dz. Urz. Woj. Warm.-Maz. z 2016 r., poz. 4971 ze zm. ) uchwala się, co następuje: 

 

§ 1. 

Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

 

§ 2. 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Komisji. 

 

§ 3. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

Wiceprzewodniczący Komisji  

Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, 

 Rodziny i Sportu 

 

 

Zbigniew Homza 
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Załącznik Nr 2 

do Protokołu Nr 47/2023 

 posiedzenia Komisji 

Ochrony Zdrowia,  

  Polityki Społecznej,  

  Rodziny i Sportu, 

 21.08.2023 r 

 

Uchwała Nr 47/110/23 

Komisji Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu  

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

z dnia 21 sierpnia  2023 r. 

 

opiniująca projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Wojewódzkiego 

Szpitala Rehabilitacyjnego dla Dzieci w Ameryce.  

 

Na podstawie § 31 pkt. 2 Statutu Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

(Dz. Urz. Woj. Warm.-Maz. z 2016 r., poz. 4971 ze zm. ) uchwala się, co następuje: 

 

§ 1. 

Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

 

§ 2. 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Komisji. 

 

§ 3. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

Wiceprzewodniczący Komisji  

Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, 

 Rodziny i Sportu 

 

 

Zbigniew Homza  
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Załącznik Nr 3 

do Protokołu Nr 47/2023 

 posiedzenia Komisji 

Ochrony Zdrowia,  

  Polityki Społecznej,  

  Rodziny i Sportu, 

 21.08.2023 r 

 

Uchwała Nr 47/111/23 

Komisji Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu  

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

z dnia 21 sierpnia  2023 r. 

 

 

opiniująca projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady 

Społecznej Wojewódzkiego Specjalistycznego Szpitala Dziecięcego im. prof. 

dr. Stanisława Popowskiego w Olsztynie.  

 
 

Na podstawie § 31 pkt. 2 Statutu Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

(Dz. Urz. Woj. Warm.-Maz. z 2016 r., poz. 4971 ze zm. ) uchwala się, co następuje: 

 

 

§ 1. 

 

Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

 

§ 2. 

 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Komisji. 

 

§ 3. 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

 

 

 

 

Wiceprzewodniczący Komisji  

Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, 

 Rodziny i Sportu 

 

 

Zbigniew Homza  
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Załącznik Nr 4 

do Protokołu Nr 47/2023 

 posiedzenia Komisji 

Ochrony Zdrowia,  

  Polityki Społecznej,  

  Rodziny i Sportu, 

 21.08.2023 r 

 
 

 

Uchwała Nr 47/112/23 

Komisji Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu  

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

z dnia 21 sierpnia  2023 r. 

 
 

opiniująca projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVIII/701/23 Sejmiku 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 28 marca 2023 roku w sprawie określenia 

zadań Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego finansowanych ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2023. 

 

 

Na podstawie § 31 pkt. 2 Statutu Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

(Dz. Urz. Woj. Warm.-Maz. z 2016 r., poz. 4971 ze zm. ) uchwala się, co następuje: 

 

 

§ 1. 

 

Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

 

§ 2. 

 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Komisji. 

 

§ 3. 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

 

Wiceprzewodniczący Komisji  

Ochrony Zdrowia, Polityki Społecznej, 

 Rodziny i Sportu 

 

 

Zbigniew Homza  
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